
 

Zápis z 30. jednání ZO Bory dne 20.2.2025 v 18.00 hod. 

Přítomni: Ing. Dostálová Lucie, Ing. Pipek Josef, Vávra Pavel, Ing. Fňukalová Charvátová 
Petra, Viliš Petr, Dostál Jan, Večeřa Luděk, Filipová Jitka, Ing. Zmeškal Pavel, Mgr. Zikmund 
Pavel, Kotačka Ladislav, Vala Marian 
 
Omluveni: Březka J., Vávra A. 
Neomluveni: Mgr. Jahodová E. 
Hosté:  
 
1. Zahájení zasedání: 
Pozvánka na toto jednání byla včas vyvěšena, materiály k jednání byly členům ZO zaslány v 
elektronické podobě. Jednání zahájila starostka obce v 18.00 hodin. 
Počet přítomných zastupitelů obce je ve chvíli zahájení 12. 
  
Jednání je usnášeníschopné.      
Usnesení č. 1/30 ZO: ZO vzalo na vědomí zahájení zasedání. 
 
2. Ověřovatelé zápisu: 
      Návrh starostky: Dostál Jan, Viliš P. 
Hlasování:  
Pro: 12     Proti: 0      Zdržel se: 0 
Usnesení č. 2/30 ZO: ZO schválilo ověřovatele zápisu Dostála Jana a Viliše Petra. 
 
3. Schválení programu jednání: 

Starostka: hlasujeme o schválení programu jednání: 
1. Zahájení zasedání 
2. Schválení ověřovatelů zápisu 
3. Schválení programu jednání 
4. Usnesení z jednání RO  
5. Smlouva o realizaci překládky Cetin 
6. Výběrové řízení víceúčelová budova 
7. Výběrové řízení traktor 
8. Administrace výběrového řízení školní jídelna 
9. Žádosti 
10. Různé 
11. Závěr 

 
Hlasování:  
Pro:  12    Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 3/30 ZO: ZO schválilo program jednání. 
 
 



 

4. Usnesení z jednání RO 
Místostarosta přečetl usnesení z jednání RO ze dne 24.1.2025. 

      K usnesení z jednání RO nebyly žádné dotazy ani připomínky. 
 
Usnesení č. 4/30 ZO: ZO vzalo na vědomí usnesení z jednání RO ze dne 24.1.2025. 
                                    
 
5.  Smlouva o realizaci překládky Cetin 
Starostka: na minulém jednání jsme schválili cenový i technický návrh překládky Cetinu. Nyní 
nám poslali ke schválení smlouvu. 
 
Hlasování:  
Pro: 12     Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 5/30 ZO: ZO schválilo Smlouvu o realizaci překládky sítě elektronických 
                                    komunikací č. VPI/VY/2025/011/uh. 
 
 
6.   Výběrové řízení víceúčelová budova 
      Starostka: přeposlala jsem vám depeši, ve které jsme informováni, že splníme-li všechny 
      podmínky požadované výzvou, bude projekt zcela jistě podpořen a je nám doporučeno, 
abychom začali nebo pokračovali v přípravných aktivitách na realizaci stavby. Je to pozitivní 
zpráva jsme v alokaci. Realizace je posunuta o měsíc, takže do konce dubna. Dnes jsem měla 
jednání se zástupci Komerční banky, nemají problém nám úvěr poskytnout, měli nastudovaný 
naše hospodaření. Česká spořitelna požaduje nějaké podklady tabulky apod a zatím nemáme 
žádný výsledek. 
Včera jsme doladili s paní Tužinskou a Jirkou Vaňkem ve smlouvě termíny, začátek stavby 
musí být do konce května, dále, že nebude realizace, když nebude dotace. Doplnili jsme přísné 
sankce, např. při prodlužování termínů, při pozdržení předání stavby platba 50 tisíc na den, 
v případě zpoždění více než 20 dní, sankce 25mil Kč, aby se nám vrátila výše dotace, o kterou 
bychom případně přišli při pozdním předání stavby, pokuty při odstoupení od smlouvy, 
opožděný nástupu stavby apod. Řešili jsme různé možné situace, které by mohly nastat. Soutěží 
se na cenu a na záruku. 
Pro zadání výběrového řízení, musíme schválit návrh Smlouvy o dílo, zadávací dokumentaci a 
rozpočet. Všechny dokumenty jsem vám poslala, máte k nim něco? 
 

a) Smlouva o dílo 
Hlasování:  
Pro: 12      Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 6a/30 ZO: ZO schválilo Smlouvu o dílo č. k zakázce Novostavba objektu občanské 
                                     vybavenosti Bory, parc. č. 94, 95 a 96/1 v k. ú. Dolní Bory 
 

b) Zadávací dokumentace 
Hlasování:  
Pro: 12      Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 6b/30 ZO: ZO schválilo Zadávací dokumentaci k zakázce Novostavba objektu 
                                      občanské vybavenosti Bory, parc. č. 94, 95 a 96/1 v k. ú. Dolní Bory. 



 

Rozpočet jsme také upravovali. Dotaci máme bez daně, daň je neuznatelná. Celá stavba vyjde 
32,5 milionů bez daně. V rozpočtu jsme zrušili kompletní sadové úpravy zahrady a kusový 
nábytek. Výsadba proběhne později a nábytek si dodáme sami. Stavba bude finišovat touto 
dobou příští rok a nebude možné realizovat v únoru drobnou výsadbu. Navíc sami si ji 
zrealizujeme levněji, a navíc třeba komunitním způsobem. Nábytek v Šišce nyní máme, tak ho 
použijeme i v nové skupině. V přípravně sporák a myčku máme, nebudeme pořizovat nové.  
Viliš P.: a co vícepráce? Kdo je zaplatí? 
Starostka: zaplatí je vždycky obec, kdo by jiný platil? s nimi se ale nikdy v rozpočtu nepočítá, 
ani nemůže. 
Kotačka L.: proč tam nepořídit nový sporák? 
Starostka: je naceněn na 120 tisíc, to je zbytečný luxus, když můžeme použít stávající. Není 
dobré šachovat s rozpočtem. Poskytovatel ho kontroluje a musí se zdůvodnit každá změna. 
Ing. Zmeškal P.: slaboproud je dost levný, to jsou snad jenom zásuvky. 
Starostka: je to telefon, internet, datový rozvod a pod drobnosti. Pojďte se podívat na jednotlivé 
položky. 
 

c) rozpočet 
Hlasování:  
Pro: 12      Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 6c/30 ZO: ZO schválilo rozpočet Novostavby objektu občanské vybavenosti Bory, 
                                     parc. č. 94, 95 a 96/1 v k. ú. Dolní Bory. 
 
 
7.  Výběrové řízení traktor 
     Starostka: ve výběrovém řízení je jediné kritérium cena. Budou se podávat elektronické 
nabídky. Opět pro výběrové řízení potřebujeme schválit návrhy smluv a zadávací podmínky. 
Bude se pořizovat traktor s čelním nakladačem a nosič kontejnerů. 
 

a) Kupní smlouvy 
Hlasování:  
Pro: 12      Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 7a/30 ZO: ZO schválilo Kupní smlouvy k zakázce Obec Bory-Pořízení techniky 
                                      do lesa. 
 

b) Zadávací podmínky 
Hlasování:  
Pro: 12      Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 7b/30 ZO: ZO schválilo Výzvy a zadávací dokumentaci pro zadávací řízení Obec 
                                      Bory-Pořízení techniky do lesa. 
 
 
 
 
 



 

8.  Administrace výběrového řízení školní jídelna 
      Starostka: máme nabídku spolupráce na administraci veřejné zakázky na novostavbu 
jídelny od ND zakázky za cenu 96.999, - Kč. Už je známe, spolupracujeme s nimi. Pracujeme 
na podkladech pro žádost o druhou dotaci. Nedopadla revize hromosvodů a elektřina je také 
v žalostném stavu. O 30procentní dotaci má zájem málo obcí, tak to vypadá nadějně. Hlasujeme 
o schválení smlouvy a administraci dotace. 
 
Hlasování:  
Pro: 11     Proti: 0   Zdržel se: 1 Kotačka L. 
Usnesení č. 8/30 ZO: ZO schválilo Příkazní smlouvu na administraci veřejné zakázky 
                                    Novostavba školní jídelny s družinou a stavební úpravy ZŠ a MŠ Bory 
                                    s firmou ND zakázky s.r.o. za cenu 96.999, - Kč 
 
 
9. Žádosti 
         a) Pasíčka 

 Žádali si předloni, nepodpořili jsme je. Jak letos? 
Filipová J.: když jsme zachraňovali malé ježky, tak nás někdo odkázal na záchranou stanici 
Pavlov. Nakonec jsme je vypiplali doma. Spadáme po Pasíčka? 
Starostka: když jsem zachraňovala ledňáčka, co narazil do skla u okna, tak jsem ho vezla do 
Pasíček. 
 
Hlasování:  
Pro: 0     Proti: 9  Zdržel se: 3 Filipová J., Kotačka L., 
                                                                                               Fňukalová Charvátová P. 
Usnesení č. 9a/30 ZO: ZO neschválilo finanční dar pro Záchranou stanici a ekocentrum 
                                      Pasíčka. 
 
 b) Sv. Mikuláš 
     Vloni jsme je podpořili částkou 2.000, - Kč. 
Filipová J.: koukala jsem na jejich stránky, děkovali za dar na pořízení ultrazvuku. Nevím, nač 
paliativní péče potřebuje ultrazvuk, je to přístroj na diagnostiku. Ultrazvuk s sebou nevozí ani 
záchranáři, když jedou poskytnou první pomoc. Jejich péče mi přijde dražší. Mají zpoplatněné 
vše, výjezdy o víkendech mají dražší. Funguje teprve dva roky. Už jsme zapojeni pro charitu, 
to je dostačující. Já se v hlasování zdržím. 
Vávra P.: v práci kolega říkal, že když od nich potřebovali pomoci, tak tam nikdo nezvedl 
telefon. Já budu proti. Je to malá organizace, která si myslím není schopna obsáhnout ani 
samotné Velké Meziříčí, natož vyjíždět mimo město. 
 
Hlasování:  
Pro:  1Fňukalová Charvátová P.       Proti: 9  Zdržel se: 2 Dostál J.,  
                                                                                                                  Mgr. Zikmund P. 
Usnesení č. 9b/30 ZO: ZO neschválilo finanční dar pro Domácí hospic sv. Mikuláše, z.ú. Velké  
                                      Meziříčí. 



 

c) Zdravotní klaun 
     Vloni jsme je podpořili částkou 2.000, - Kč. 
Mgr. Zikmund P.: dostali dar ze školy 10.000, - Kč, jsou to peníze, které byly vybrány za 
vánočním koncertu, takže z Borů už peníze mají. 
 
Hlasování:  
Pro: 0     Proti: 12   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 9c/30 ZO: ZO neschválilo finanční dar pro Zdravotního klauna, o.p.s. 
 

d) Raná péče 
     Dojíždí do obce ke dvěma klientům, požadují skoro 21.000, - Kč, vloni jsme jim 
                přispěli 5.000, - Kč. 
Kotačka L.: nelíbí se mi, že nám diktují, kolik jim máme dát. Kdyby poděkovali a požádali o 
stejnou částku, tak to je jiný. 
 
Hlasování:  
Pro:  0     Proti: 12   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 9d/30 ZO: ZO neschválilo finanční dar pro Společnost pro ranou péči. 
 
Viliš P.: každou schůzi tady schvalujeme nějaké žádosti. Udělejte tabulku, kolik jsme komu 
přispěli za poslední roky. 
 
 
10. Různé 
      Starostka: abychom si mohli z dotace uznat náklady na stavební dozor při realizaci stavby 
nová dětská skupina, musíme vypsat výběrové řízení. Ráda bych, aby to byl někdo osvědčený, 
kdo má bohaté zkušenosti. Opět jsem vám poslala dokumenty ke schválení. 
 

a) zadávací dokumentace 
Hlasování:  
Pro: 12     Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 10a/30 ZO: ZO schválilo Výzvu k podání nabídek-zadávací dokumentace na 
                                        Výkon technického dozoru stavebníka „Novostavba objektu občanské 
                                        vybavenosti Bory, parc. č. 94, 95 a 96/1 v k. ú Dolní Bory.“ 
 

b) příkazní smlouva 
Hlasování:  
Pro: 12     Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 10b/30 ZO: ZO schválilo návrh Příkazní smlouvy č… k akci Novostavba objektu 
                                        občanské vybavenosti Bory, parc. č. 94, 95, 96/1 v k. ú. Dolní Bory. 
 
 
19.45 hod. odešla Ing. Fňukalová Charvátová P., počet přítomných členů ZO je 11. 



 

c) členové komise 
24.3.2025 v 15 hodin proběhne výběrově řízení na dodavatele stavby nové dětské skupiny, hlásí 
se někdo do komise? Budu já a místostarosta a další? Dobře, Marian a Pavel. 
 
Hlasování:  
Pro: 11    Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 10c/30 ZO: ZO schválilo členy výběrové komise pro výběr dodavatele stavby 
                                        Novostavba objekt občanské vybavenosti Bory, parc. č. 94, 95, 96/1 
                                        v k. ú. Dolní Bory. Ve složení: Ing. Lucie Dostálová, Ing. Josef Pipek,  
                                        Marian Vala a Pavel Vávra. 
 
 
Starostka: máte ještě něco do různého? 
 
Dvořáková L.: byla jsem požádána místními obyvatelkami o přetlumočení jejích stížností: 
 
1.vývěska na parte je v nevyhovujícím místě. Na šikmině u jednoty se špatně stojí. Žádají, zda 
   by mohla být předělána na schůdnější místo. Za tuto změnu se přimlouvám i já, protože 
   s přístupem k této vývěsce mám problémy i já, zvláště v zimě, když je šikmina namrzlá. 
2. odstranění vývěsky u zastávky v Horních Borech bez náhrady. Opakovaně prý byl paní 
    starostce telefonicky předán požadavek na obnovu této vývěsky. V Dolních Borech je 
    vývěska zachována. 
Vala M.: tak o této vývěsce už jsme se tady bavili, že se obnoví, tak ji obnovíme. Musí se 
zabudovat i nějaký stojan, na který se vývěska připevní. 
 
3. a na konec mi bylo vyčteno, proč jste zlikvidovali poštu? Zdůvodnění, že je v budově výtah 
    není žádný argument, v původní budově pošty výtah nebyl potřeba. Pošta fungovala dobře, 
    nebyl důvod ji stěhovat, nynější prostory nejsou využité. 
 
Stěžovatelkám jsem řekla, že mají možnost chodit na jednání ZO a své návrhy, stížnosti a 
požadavky mohou tlumočit přímo vám, zastupitelům. 
Starostka: Nikdo poštu nezlikvidoval. Kdybychom se neujali jejího provozu, byla by zrušena. 
To by ji zlikvidovalo! Argument, že takto už Česká pošta vyhrožovala před deseti lety, je lichý. 
Existuje spousta příkladů z celé České republiky, kdy v minulém roce došlo ke zrušení pobočky 
bez možnosti náhrady! Za provoz služeb máme zodpovědnost my, zastupitelstvo obce. Od stolu 
se snadno dávají obdobné rady bez špetky zodpovědnosti. 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

11. Závěr  
Starostka ukončila jednání ve 20.00 hodin. 
 
Zapsala: Libuše Dvořáková 
 
Ověřovatelé zápisu:  
 
Dostál Jan             _______________________________ 
 
 
Viliš Petr             ________________________________  
 
 
Místostarosta obce – Ing. Josef Pipek     ______________________________ 
 
 
Starostka obce – Ing. Lucie Dostálová    ______________________________ 
 
 


